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Vážení spoluobčané, 

opět vám přinášíme informace o aktuálním dění v naší obci. Máte před sebou dobu dovolených, děti letní 

prázdniny. Přeji vám příjemné prožití období volna, v klidu a ve zdraví, pěkné letní počasí, dopovídající této roční 

etapě, období bez různých výkyvů a extrémů, které by vám mohly tuto dobu znepříjemnit či vám přinést nějaké 

starosti, abyste se odpočatí vraceli do zaměstnání a děti do školních lavic. Není třeba trávit dovolenou v cizině, i 

v našem nejbližším okolí najdete pěkná místa, která stojí za to vidět a navštívit a která ve vás zanechají příjemné 

dojmy a vzpomínky.                                                                                                         Věra Halamová, starostka obce

Zprávy o činnosti zastupitelstva obce

Zasedání ZO – 16.4.2012 – vzhledem k neobdržení dotačních prostředků z rozpočtu Zlínského kraje bylo 

rozhodnuto o úpravách podlah v patře MŠ z rozpočtu obce. Byl schválen cenový návrh firmy Zemstav Morava na 

úpravu cesty k větnému mlýnu formou recyklované navážky. Zastupitelstvo rozhodlo o odstranění borovice na 

návsi ve Velkých Těšanech, která roste v blízkosti tzv. lípy milenia a brání jí v dalším růstu. Strom bude nabídnut 

zahradnické firmě, která jej může na podzim použít na výrobu dušičkových věnců. 

Zasedání ZO - 21.5.2012 – Zastupitelstvo schválilo závěrečný účet obce za rok 2011 bez výhrad. Schválilo smlouvu o 

dílo s firmou Hřiště, s.r.o na úpravu školní zahrady a výměnu hracích prvků. Starostka seznámila zastupitele 

s výběrem ředitelky MŠ, kterou bude paní Božena Adámková. Projekt na ozelenění biokoridoru  Poddubí a 

biocentrum v k.ú. Bařice byl v úspěšný v dotačním řízení. Záměr, který je předstupněm protipovodňového opatření, 

bude realizován prostřednictvím obecně prospěšné společnosti Šumárník.

Zasedání ZO – 21.6.2012 – ZO schválilo smlouvu o dílo s firmou Waller Invest na výměnu okapů a svodů na budově 

školky  a oplechování střechy nad kuchyní a smlouvu o dílo na opravu zídky a předláždění chodníku před školkou 

s P. Pecinou. 

Úplná znění zápisů ze zasedání najdete na www.barice-velketesany.cz –Úřední deska nebo v kanceláři obecního úřadu.

                                                                Oznámení a informace

Poděkování - Pan Radek Kolouch z Bařic daroval podle oznámení Klubu dárců krve Kroměříž do dnešních dnů 

80krát bezplatně krev. Zastupitelstvo obce mu vyslovilo poděkování a předalo věcný dar. 

Dovolená ve zdravotním středisku Kvasice – MUDr. Bedřichová a MUDr. Bláhová oznamují, že ve dnech 3.-8.7. 

budou čerpat dovolenou. Pacienty ošetří doktorka Stránská ve svých ordinačních hodinách.                                            

Obecní knihovna Bařice sděluje, že čtenářům je k dispozici nový výměnný soubor knih z Knihovny Kroměřížska. 

Hodové slavnosti ve Velkých Těšanech - SDH ve Velkých Těšanech děkuje spoluobčanům za obětavou pomoc 

při přípravě a zdárném průběhu tradičně největší společenské události roku – hodových slavnostech. Ty se 

každoročně konají u příležitosti svátku patrona hasičů a obce, svatého Floriána, tedy první květnový víkend.

V letošním roce byly oslavy přece jen výjimečné. Obec slavila sto let od otevření místní školy. Na snímku je stuha 

přivázaná na mladé lípě, která byla na návsi při té příležitosti vysazena. Následoval proslov kronikáře ing. Josefa 

Strašáka o historii školy a slavnostní mše svatá. Poté občané Velkých Těšan a přizvaní hosté zasadili pamětní lípu. 

Jako první přihodila hlínu nejstarší občanka Blažena Zapletalová. Zpestřením letošních slavností byla výstava 



fotografií v budově školy. Exponáty, které se díky velkému přispění všech 

obyvatel nashromáždily, byly úžasné. Po několika dnech usilovné práce paní

Milady Zapletalové se návštěvníci mohli ponořit do dávné historie školy a 

zavzpomínat na „svá školní léta“. Vystoupil i kynologický klub Vlkoš.. Pěknou 

tečkou za slavnostním dnem byla večerní hodková zábava. Všem, kteří 

věnovali přípravám hodových slavností svůj volný čas, patří velké 

poděkování.                                                                                    Ondřej Valach                                                                                                                             

                                                                                    

Dotace pro SDH Velké Těšany: Obec Bařice-Velké Těšany obdržela od 

Zlínského kraje účelovou neinvestiční dotaci ve výši 20.000,- Kč na nákup 

věcných prostředků požární ochrany. Z těchto financí bude zakoupeno kalové 

čerpadlo, výsuvný hliníkový žebřík a hadice THB75 se sponkami. 

Aktivní odpočinek těšanských fotbalistů : Letos v březnu skončila pro 

oddíl sálové kopané Piv-kop Velké Těšany velmi úspěšná sezóna 2011/2012, 

ve které se mužstvo umístilo na velmi pěkném sedmém místě. Tento výsledek 

je jedno z nejlepších umístění za zhruba patnáctileté působení klubu. Po takto 

vydařené sezóně se jednotliví hráči opět začali připravovat ve svých domovských klubech na jarní část fotbalové 

sezóny. A i po skončení jarní části nejsou fotbalisté z Těšan bez pohybu. Již v průběhu jara a v následujících měsících 

se hráči setkávají u velmi oblíbeného nohejbalu, kterýžto slouží nejen k technickému zdokonalení se jednotlivých 

hráčů, ale jest také místem pro utužení kolektivu. V době prázdnin se oddíl pravidelně zúčastňuje několika turnajů, 

a to jak v již zmiňovaném nohejbalu, tak i v malé kopané. Letošní seriál turnajů začíná v sobotu 30.června 

nohejbalovým turnajem ve Velkých Těšanech, poté budou následovat dva turnaje v Kroměříži a nově i na Sulimově. 

Dále má mužstvo naplánovanou účast na turnajích v malé kopané, které se uskuteční na Kostelanech a ve 

Střížovicích. Pevně věříme, že na všech akcích si oddíl povede co nejlépe, bude dobře reprezentovat naši obec a i v 

případě ne vždy nejlepšího umístění se bude řídit mottem „Není důležité vyhrát, ale zúčastnit se“.                                                 

Haloda Marek                                                                                                                       .                                                                                                                                                     

Dětský den ve Velkých Těšanech - TJ Velké Těšany pořádal v sobotu 23.6. tradiční dětský den plný sportovních 

disciplín a  za účasti oblíbených kreslířů. Ti měli při velké účasti malých i velkých stále plné ruce práce a snažili se, 

aby nikdo neodešel s prázdnou. Věcné ceny i sladkosti si děti vysloužily účastí v nejrůznějších – kulturních i 

sportovních - disciplínách. I ti nejmenší si troufli na orientační běh, sice za asistence rodičů, ale nebyl nikdo, kdo by 

nedosáhl cíle. 

TJ Bivoj Bařice – hodnocení sezóny : Sezona 2011/2012 nám úspěšně skončila a je třeba si zrekapitulovat a 

připomenout to, co všechno se nám podařilo nebo co se nám právě naopak nepovedlo. Bivoj začal sezonu 

v podstatě v nezměněném kádru oproti minulé sezoně, jediným nováčkem byl brankář Štěpáník a v průběhu zimy

nás posílil Konečný. Úvod sezony, a v podstatě kompletně celá sezona, se odehrávala jako na houpačce. Bivoj 

střídal výborné domácí výkony s hroznými výkony na venkovním hřišti. Na 

domácím hřišti jsme byli nepřekonatelní, o čemž hovoří pouze jedna prohra na 

začátku soutěže, naopak na venkovním hřišti jsme nebyli žádný soupeř, podařilo 

se nám venkovní zápas vyhrát pouze jednou. A také je třeba dodat, že jsme se 

stali remízovými králi, v konečném součtu máme na svém kontě deset remíz, 

což je nejvíc z celé tabulky. Jenže právě těmito remízami se nám podařilo 

zaskočit ty největší soupeře, vždyť s Lutopecnami, s mužstvem které vyhrálo 

celou soutěž, jsme dvakrát remizovali, totéž se nám podařilo i s druhým 

Bezměrovem, s nimiž jsme dokonce druhý zápas vyhráli. Kvalita hry a výsledky 

byly přímo úměrné kvalitě našeho soupeře, třeba právě proto jsme se natrápili s předposledními Ratajemi 1:1, 



nebo Zlobicemi 3:3 anebo se nám dokonce podařilo prohrát s mužstvem, které skončilo úplně poslední, Kyselovice 

B. Konec sezony zastihl Bivoje v klidovém a pohodovém rozpoložení, posledních šest zápasů neprohrál. Bohužel, ze 

šesti zápasů se vyhrály pouze dva. Proto jsme zakončili sezonu na devátém místě se třiceti sedmi body, bohužel 

s pasivním skóre 50:51. Nejlepším střelcem Bivoje se poněkolikáté již stal Roman Černý s deseti přesnými zásahy, 

naproti tomu se celému týmu podařilo udržet šestkrát čisté konto. V tuto chvíli se vedení a potažmo celý tým 

připravuje na další sezonu, která naplno vypukne 12. srpna. Chtěl bych touto cestou pozvat všechny stálé fanoušky 

a obdivovatele Bivoje či nalákat nové k dalším jistě zajímavým zápasům.                                                    Vít Šindler                                 

Od pálení čarodějnic po kácení máje – Stavění a kácení máje patří již léta k tradici, která by neměla být 

opomíjena. Tato akce byla letos v Bařicích spojena s pálením čarodějnic. Každá pohádková bytost se se svým 

dopravním prostředkem zúčastnila zkoušek, jejichž absolvování vedlo k získání leteckého průkazu na několik set let. 

Potom se přítomné čarodějnice přesunuly k májce za účelem řádného nazdobení. Májka se vyvedla, ale po týdnu se 

někomu tak zalíbila, že skončila neznámo kde. Proto v den plánovaného kácení bylo nutné provizorní májku 

postavit znovu, aby mohlo být tradici učiněno zadost. V odpoledních hodinách přijeli oblíbení karikaturisté a 

namalovali každému zájemci výstižný portrét. Škoda jen, že účast nebyla nijak velká. Ale kdo přišel, určitě se dobře 

bavil. 

Slavnostní mše v Bařicích – Již počtvrté se v sobotu 9. června konala mše 

svatá k výročí vysvěcení kaple r. 1909. Počasí se tentokrát nevydařilo a mši 

jsme strávili pod deštníky. Všechny potěšila přítomnost Otce Petra Utíkala, 

jehož působiště je dnes již jinde, ale pozvání od místních přijal. V 18.00 se 

sjely hasičské sbory z okolí a společně uhasili požár pomyslné budovy. Ve 

večerních hodinách hrála k tanci, a snad ke spokojenosti všech, skupina 

Diamant. Poděkování patří těm, kteří se ochotně zapojili do příprav - ať už 

úklidem obce či napečením koláčků nebo příspěvkem do tomboly. 

Myslivecké okénko - Myslivecké sdružení Kvasice hospodaří na části katastrálního území Bařice. Silnice od 

Velkých Těšan ve směru na Kvasice tvoří hranici MS Trávník a MS Kvasice. Myslivci našeho sdružení hospodaří na 

více než 1900 ha honební plochy, pronajaté od honebního společenstva Kvasicko. 

Společnost se ve své činnosti řídí zákonem o myslivosti, který přesně definuje veškerá práva a povinnosti členů ve 

vztahu k péči o zvěř, jejímu chovu a ochraně. Zákon obsahuje také paragrafy, které definují různá omezení dalších 

osob, vstupujících svou činností do přírody.

Nyní trochu k situaci, která je v mnoha honitbách podobná. Stavy drobné zvěře, což je bažant obecný a zajíc polní, 

jsou na minimálních stavech. Zvěř srnčí se vyskytuje celkem v hojném počtu a totéž se dá říci o zvěři černé. Na

důvod, proč tomu tak je, není ani jednoduchá ani jednoznačná odpověď. Osobně si myslím, že je to soubor mnoha 

vlivů, z nichž hlavně je to stav životního prostředí a pak tak trochu to může ovlivnit každý, kdo vstupuje se svou 

činností do přírody. Takže i myslivci mohou snad něco ovlivnit, i když jejich možnosti jsou omezené. Tak i lidé, kteří 

vstupují do přírody, mohou svým chováním dokázat svou lásku nejen ke svým čtyřnohým miláčkům, ale i k těm,

které venku nevidí a které navštěvují v jejich příbytcích a kteří se až na výjimky neumí bránit. Problém vidím v tom,

že prostor, který má zvěř k dispozici, je relativně malý. Lidí takto se pohybujících, je mnoho. Do toho dále vstoupí 

lidé na kolech, na koních a jako třešinka na dortu jsou mnohdy nesmyslně řádící čtyřkolky. Přes všechny tyto jevy se 

členové MS Kvasice snaží právě v lokalitě Bařic obnovit chov bažanta obecného. Již dva roky odchováváme bažantí 

populaci v nově vystavěných voliérách na základě vydatné finanční podpory Zemědělského podniku Kvasicko a 

osobně ing. Kubíka, který zabezpečil obdělání mysliveckého políčka, vzniklého se souhlasem OÚ Bařice. V prvním 

roce chovu bažanta bylo vypuštěno 50 kohoutů a 20 slepic. V loňském roce bylo odchováno a vypuštěno 50 



kohoutů a 70 slepic. V letošním roce budeme v nastavené činnosti pokračovat a snad se nám i za přispění veřejnosti 

podaří populaci bažanta obecného v lokalitě Bařic obnovit.                                                                            L.Bocheza

Zamyšlení

Mnohdy dnes slyšíme postesknutí, že společenské akce v obci často bojují s minimálním zájmem občanů. Ale bylo 

to někdy jinak? V době, kdy nebyla televize, satelit a jiné vymoženosti, obírající nás o čas?  Často si myslíme, že 

dříve byli lidé družnější a měli k sobě blíž, ale i před sto lety si spolky stěžovaly stejným způsobem. A pořadatelé se 

snažili jakkoliv program zpestřit aby si zajistili lepší účast. 

V jednom ze zápisů bařické Občanské besedy se můžeme dočíst o přípravách masopustní zábavy : „…Spolkový 

výbor a zábavní odbor usnesli se jednohlasně, že na zamýšlené masopustní zábavě musí býti nějaké sólo. Toto sólo 

nám pro radost obstarají pan Jan Strašák se svojí ctěnou polovičkou a pan Jan Večerka se svojí ctěnou polovičkou. 

Kdyby však tito pánové svému slibu nedostáli, budou odsouzeni k pokutě.“

Není nám známo, jak se sólo vyvedlo, v následujících zápisech stojí, že účast byla dobrá, ale příště se už po nikom 

nebude chtít tančiti sólo.                                                                       Ze zápisu Občanské besedy ze dne 20.1.1906

                                                       …z historie školy ve Velkých Těšanech

Pan řídící. Pojem, který budil úctu u dětí a uznání u dospělých. Byl svědkem prvních krůčků za vzděláním celé 

dětské populace v obci. A na pány řídící měli těšanští velké štěstí. Většinou působili v obci déle, ale i ti, co se v obci 

jenom otočili, zanechali v Těšanech trvalé stopy. Třeba Josef Kupka. Působil zde jen dva roky, ale kapela, kterou 

založil, působila v Těšanech velmi dlouho. Vychovala mnoho muzikantů i takových, jako byl Jaroslav Jurášek. Jako 

první zde působil Jan Hůlka a to plných 36 let. Až do roku 1901. Jeho nástupce, Josef Kupka, jen dva roky. Josef 

Opletal, za kterého byla postavena nová školní budova, zde působil 19 let. Odešel v roce 1922. Založil obecní 

kroniku a opatřil ji obsáhlým úvodem. Stanislav Hýža zde působil do roku 1935, tedy 13 roků. Oldřich Kraťoch jen 

dva roky. Metoděj Přikryl do roku 1948, tedy 11let. Josef Vyhnálek 13 let. Do roku 1961.

Po něm došlo k rozdělení školy. Tři roky navštěvovaly děti v Bařicích , zbylé dva v Těšanech. Školní rok 1961/62 zde 

působila M. Navrátilová a pak do roku 1973 Stanislava Zlámalová. Protože škola byla dvoutřídní, bylo třeba také 

učitelů. Ti se střídali velmi často. Po roce nebo po dvou. Jen Stanislav Dvořák zde působil šest let.

Byli to: Augustin Svoboda, Josef Mrhálek, Jarmila Dobiášová, Marie Stavinohová, Stanislav Dvořák, Miroslav 

Šimeček a Zita Kolomazníková. 

Josef Strašák, výňatek z projevu k 100. výročí založení školy ve Velkých Těšanech. 

Společenská kronika

Bařice                                                                                                             Velké Těšany

Burešová Anežka             75 let                             Jarková Ludmila     80 let                 Haloda Jiří                 65 let

Rybenská Marie               94 let                             Žůrek František      75 let                  Ředinová Ludmila    80 let 

Zlámalová Marie              65 let                             Veselá Eva               75 let

Dobroslávková Božena   50 let                             Veselá Jarmila         50 let

                          

                              Plánované akce

28.7. – Memoriál Slávka Lundy, dopoledne se utkají žákovské týmy,

odpoledne družstva mužů - od 20.00.taneční zábava se skupinou Leopardi – výletiště Bařice
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